

# 國立中興大學微生物基因體學博士學位學程

## 博士學位候選人資格考核實施辦法

### Implementation Guidelines for Ph.D. Candidate Qualification Examination of Doctoral Program in Microbial Genomics, National Chung Hsing University

101.3.7 教務委員會議訂定

101.7.24 教務委員會議修訂

102.01.21 學程事務會議修訂

102.7.9 教務委員會議修訂

Established by the Academic Affairs Committee on March 7, 2012.

Revised by the Academic Affairs Committee on July 24, 2012.

Revised by the Program Affairs Meeting on January 21, 2013.

Revised by the Academic Affairs Committee on July 9, 2013.

#### 一、應考條件及時間：

1. 資格考之資格限定，需符合下列 3 項條件：

- (1) 取得指導教授的同意。
- (2) 完成所有階段之 Lab Rotation。
- (3) 完成必修(含必選)學分之要求。

2. 博士學位候選人資格考必須於第 3 學年結束前完成，且必須於第 3 學年第 2 學期開始前提出申請。每人最多有 2 次資格考機會，若未通過第 1 次資格考，必須於 3 個月內進行第 2 次資格考；若資格考未通過者則無法繼續修習本博士學位學程，應予以退學。

#### I. Eligibility and Timing:

1. The eligibility for the qualification examination is restricted to students who meet the following three conditions:

- (1) Obtain the consent of their advisor.
- (2) Complete all stages of Lab Rotation.
- (3) Fulfill the required credits for mandatory (including required electives) courses.

2. The Ph.D. Candidate Qualification Examination must be completed by the end of the third academic year and the application must be submitted before the start of the second semester of the third academic year. Each student is allowed a maximum of two opportunities for the qualification examination. If the first attempt is unsuccessful, the

second attempt must be made within three months. Failure to pass the qualification examination will result in expulsion from the doctoral program.

## 二、資格考核方式：

1. 資格考試內容包括所有修過之課程，及學生所提出之研究主題 (research proposal)。
2. 學生需於預計考試 2 週前將「research proposal」送交考核委員。口試時，由學生口頭報告，考核委員就論文有關問題進行問答，成績以各委員評定成績之平均計算，七十分及格，且至少需有 2/3 考核委員評定通過。

## II. Examination Method:

1. The qualification examination content will include all completed courses and the research topic (research proposal) submitted by the student.
2. Students must submit their "research proposal" to the evaluation committee at least two weeks before the scheduled examination. During the oral examination, the student will present their research plan, followed by a Q&A session with the committee. The final grade will be the average of the scores given by the committee members, with a passing score of 70. Additionally, at least two-thirds of the committee members must approve for the student to pass.

## 三、考核委員：

1. 依「國立中興大學博士學位候選人資格考核實施要點」設置「博士學位候選人資格考核委員會」。
2. 考核委員人選由指導教授推薦 7 至 9 人，經本學程教務委員會遴選 5 至 7 人，指導教授為當然委員，委員會召集人由教務委員會遴選指導教授以外委員一人擔任。

## III. Evaluation Committee:

1. In accordance with the "National Chung Hsing University Ph.D. Candidate Qualification Examination Guidelines," a "Ph.D. Candidate Qualification Examination Committee" is established.
2. The advisor recommends 7 to 9 candidates for the evaluation committee, from which 5 to 7 members will be selected by the Academic Affairs Committee. The advisor serves as an ex officio member, and the committee chairperson will be selected by the Academic Affairs Committee from one of the other members, excluding the advisor.

四、本辦法經本學程教務委員會議通過並送本校教務處核備後實施，修訂時亦同。

IV. These guidelines shall be implemented upon approval by the Executive Committee and subsequent filing with the University's Office of Academic Affairs. Amendments shall follow the same procedure.